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Közös erőfeszítések 
a megye vízgazdálkodásának 

fejlesztésére 
Megbeszélés az OVH vezetőível 

Igen tekintélyes anyagi be- ret sem kapcsoltak be a csa- komplex vízrendezési prog-
fektetéseket igényelnek éven- tornahálózatba. Szentesen is ramjának ke r e t é ben—a me-
ként a megye lakóhelyi víz- mintegy 26 mil l ió forintot liorációs munkálatokra, i tt a 
ellátására, a közművek, csa- igényel a lakó- és ipartelepi feladat az üzemek közötti 
tornák létesítésére, a kül- és körvezeték kiépítésének első mentesítési együttműködés 
belterületek belvízmentesíté- beruházási szakasza, amely- fejlesztése, mivel mindeddig 
sére, s az öntözés fejleszté- hez az OVH is anyagi támo- nem alakult ki kellő össz-
sére fordított beruházások. A gatással járul. Jelenleg ma- hang az üzemi és az üzemek 
kiadások fedezéséhez — a ximális kapacitással üzemel- közötti vízrendezésnél, 
helyi pénzügyi forrásokon túl nek a szennyvízelvezető ge- Végül a belterületi belvíz-
— az Országos Vízügyi Hi- rinccsatornák, az átemelőmű- elhárítás feladatai is napi-
vatal is hozzájárul a köz- vek. Itt is elsődlegesen érvé- rendre kerültek a tanácsko-
ponti vízügyi alapból, hogy nyesül a lakásépítési prog- záson. Ezt megfelelően indo-
íViielőbb megvalósuljanak a ramhoz kapcsolódó csatorna- kolta, hogy az idei tavaszon 
legfontosabb vízgazdálkodá- rendszer mielőbbi létrehozása, is 900 lakáskárról érkezett 
si-hasznosítási feladatok. Makót és Szegedet érintően bejelentés a belvíz miatt, és 

A helyi és a központi fej- m o s t k é s z ü l a szennyvíztisz- elsőrendű feladat a helyi 
lesztesi lehetosegek, elgondo- . . . , . 
lások összehangolására min- t í t o t e l e P kiviteli terve. mentesítes íokozasa. Az OVH 
den évben egyeztető tárgya- Mivel megyénk az Alföld évi 5 milliós támogatást 
1 ásókat folytatnak az OVH egyik legmélyebben fekvő nyúj t a belterületek belviz-
es a megye vezetői, ahol ér- ^ ^ terül e l > ^ e ^ j t f i_ rendezéséhez, amiért köszö-

gyelmet igényel a mezőgaz- netüket fejezték ki megyénk 

dasági termőterületek belvíz- vezetői. 

mentesítése. Most tavaszelőn A tanácskozást kővetően a 

is volt időszak, amikor 18 szegedi partfal építéséről 

ezer hektár volt víz alatt, s adott tájékoztatást dr. Si-

a mentesítés végső megoldá- mády Béla, az AT IV IZ IG 

sát jelenti a Maros bal parti igazgatója, vázolván, hogy a 

csatornarendszer kiépítése, Tisza áradása megakasztotta 

valamint a Mátyáshalmi és ugyan az építkezést, de a 

Szárazéri főcsatorna munká- Móra-sétányt a Szegedi Sza-

latainak mielőbbi befejezése, badtéri Játékok megkezdésé-

Az idén 46 mi l l ió forint ál l nek időpontjáig átadják ren-

rendelkezésre — a megye deltetésének. 

tékelik a z előző év fejlesz-

tési eredményeit, és megha-

tározzák a további feladato-

kat. Az 1977-re vonatkozó 

ágazati megbeszélésre tegnap 

Szegeden, a megyei tanács-

székház vb-termében került 

sor, ahol dr. Perjési László, 

a megyei tanács elnöke vá-

zolta a tanácskozás célját, s 

köszöntötte a résztvevőket, 

Szabó Sándort, a megyei 

pártbizottság titkárát, Vinczc 

Józsefet, az OVH elnökhe-

lyettesét, Török Józsefet, a 

szegedi városi pártbizottság 

első titkárát, s Papp Gyulát, 

Szeged megyei város tanácsá-

nak e lnökét 

Az előterjesztésben az a 

megállapítás kapott elsődle-

ges helyet, hogy a megye 

1980-ig szóló ötéves telepü-

lésfejlesztési, termelési prog-

ramjához szervesen kapcso-

lódnak a vízgazdálkodás 

komplex fejlesztésére kidol-

gozott beruházási irányelvek, 

s j ó ütemben halad azok 

megvalósítása. 

Tavaly a program szerint 

11 ezer köbméterrel növeke-

dett a napi víztermelő kapa-

citás a lakossági ellátás javí-

tására. Több mint 47 kilo-

méter ú j vezeték épült, és 4 

ezer 87 lakást kapcsoltak be 

az ivóvízellátásba. Ennek el-

lenére még Szegeden és a 

megyeszékhely peremkerüle-

teiben nem lehet beszélni a 

lakóhelyi ivóvíz-szolgáltatás 

kellő szintjéről, s ez vonat-

kozik a megye többi városá-

ra is. A tanácskozás úgy fog-

lalt állást, hogy az OVH 

anyagi segítségével gyorsíta-

ni szükséges a hálózatépítést, 

és a továbbiakban egységes 

rendszerbe kapcsolják össze 

Szegeden az ivóvíz-szolgálta-

tó ku taka t Ez elősegíti a 

vízellátás folyamatosságát, és 

a z átmeneti zökkenők kiikta-

tását. 

A nagyarányú lakásépítke-

zések, településfejlesztések 

egyik figyelmeztető kommu-

nális következményére, a 

csatornázás, a szennyvíztisz-

títás-elvezetés problémáira is 

felhívta a figyelmet a tanács-

kozás. Az elmúlt évben pél-

dául több mint 4 ezer lakás 

kapott artézi vizet, de 3 ez-

Számadások, választások 
a Vöröskeresztnél 

Az ősszel megrendezendő V. Vöröskereszt-kongresszus- üzemorvos ügybuzgalma nél-
ra készül az ország. Már javában folynak a Vöröskereszt kül. Követendő a Papaprika-
alapszervezeteiben a vezetőségválasztó taggyűlések, ahol ér- feldolgozó Vál lalat vállalko-
tékelik az eddig végzett munkát is. Hogyan haladnak Sze- zása is: a Vöröskereszt-alap-
geden a választások, milyen hasznos javaslatok hangzottak szervezet tagjai fölkeresik 
el a taggyűléseken? — kérdeztük meg Zsarkó Imrét, a azokat a nyugdíjasaikat, 
Vöröskereszt szegedi szervezetének titkárát. akikről semmi hírt nem hal-

TJ.C- - . . . i.- -x n A AX„ A-JL lottak távozásuk óta. 
Idáig 150 üzemben, intéz- aktuális témáról. A teli hó- A varosban jelenleg 170 

ménvben, lakóterületi szer- napokban szó esett a megfá- vöröskeresztes alapszervezet 
vezetben rendezték meg a vá- zásról, az influenza elleni vé- m ű k ö d i k 17 ezer taggal 
lasztásokat. Ű j esemény volt dekezésről, a helyes öltözkö- Ennyi ember tanácskozik 
a Vöröskereszt életében, hogy désről — azaz m i ndenk i t ér- s z a v a z b i za lma t 5 7 tági í 
az idén a középiskolák Vö- deklő kérdésekről. Az üzem- vezetőségének ezekben a na-
röskereszt-csoportjai is ve- orvos által szervezett „ak- po fban hogy friss szellem-
zetőséget jelöltek ki. örven- ciót" most tovább akarják m e j t e r v e k k e i folytassák 
detes az a tény is, hogy több fejleszteni: lehetőséget adnak 
üzemi alapszervezetben any- arra, hogy ez az ötven, oda-
nyira megnőtt a tagok lét- visszautazó ember saját kér-
száma. hogy egyetlen egysé- déseire is megkapja a vá-
get nem volt képes irányíta- laszt a magnószalagról, 
ni a vezetőség. Tizenkét vál- Az általános vöröskeresz-
lalatot érintett ez az átszer- tes munkán kívül azonban 
vezés, köztük az NKFV-t is. szóba jönnek egyéb társada-
Itt különösen indokolt volt lompolitikai és gazdaságpoli-
ez a lépés, ugyanis 1974-től tikai kérdések is a taggyű-
80-ról 1100-ra emelkedett a léseken. Fölvetették például 
taglétszám. Ezután az öt az algyőiek, hogy a csatla-
alapszervezet bizonyára még kozott községnek még min-
hatékonyabban végzi egész- dig nincs gyermekorvosi 
ségnevelő, családvédelmi szakrendelése, a beteg gyere-
munká j á t — egy csúcsveze- kekkel villamosozni, gyalo-
tóség irányításával. golniuk kell a szülőknek. 

Milyen hasznos, követésre Hogy nem pusztán vezető-

méltó kezdeményezésről szá- ségválasztó „összejövetelek" 

moltak be az alapszerveze- ezek a taggyűlések, hanem a 

tek? A sok jó példa közül a Vöröskereszt munká j á t elő-

kábelgyáriak sajátos nevelési rébb vivő tanácskozások, jel-

módszere érdemel említést, zik az értékes határozati ja-

A vál lalatnak mintegy 50 vaslatok is. Az NKFV csúcs-

dolgozóját 50 kilométerről vezetősége például vállalta, 

busz szállítja munkahelyére, hogy az V. kongresszus tisz-

Ezt az utazással töltött „holt teleiére dolgozóik 30 száza-

időt" használja föl okosan a léka elvégzi az elsősegély 

helyi Vöröskereszt-szervezet, nyújtó tanfolyamot. 

Magnószalagra felvett egész- Mindez természetesen nem 

ségügyi előadásokat forgat- valósulna meg a helyi poli-

nak le az utasoknak, mindig tikai, gazdasági vezetés, a két 

Tudományos tanácskozás 
Szegeden 

ÉT 

Uj klímaház a kutatóintézetben 
Tegnap, szerdán délelőtt 

Szegeden, a Gabonatermesz-
tési Kutató Intézet tanács-
termében ülésezett a tudo-
mányos tanács, ahol az őszi 
búza és a kukorica agrotech-
nikai kutatások ú jabb ered-
ményeiről számoltak be az 
intézet munkatársai. Az ösz-
szejövetelen rövid köszöntőt 
mondott dr. Szániel Imre, a 
G K I igazgatója, ma jd kö-
szöntötte dr. Németh Jánost, 
aki j ó munká jáér t a Mező-
gazdasági és Élelmezésügyi 
Minisztérium által alapított, 
a búza és a kukorica neme-
sítésében jelentős érdemeket 
szerzett Fleischmann Rudolf-
ról elnevezett emlékplakettet 
kapta. Ugyancsak dicsérő szó 
illette a G K I KlSZ-alapszer-
vezetét, amely a K ISZ K B 
Kiváló KISZ-szervezete 

zászlót érdemelte » több somogyi Károlyné felvétse 
eves ertekes munkájáért . 

A továbbiakban dr. Erdei Több mint 19 mi l l ió forintba került az ú j kl ímaház, ahol 
Péter igazgatóhelyettes az Becsei Magdolna és Jován Margit a növények fejlődését 
Intézettel együttműködő ter- ellenőrzi 
melési rendszerek és néhány 
Szeged környéki gazdaság eredményekkel is igazolható, jobb védekezés a permete-
szakembereinek ismertette a hogyha idejében vetik a bú- zés. Természetesen ehhez 
legújabb kutatási eredmé- zát, nagyobb termést taka- növényvédő helikopterek, 
nyeket. Kiderült, nem mind- ríthatnak be a földekről, permetező repülőgépek kel-
egy, hogy mikor és mennyi Kiemelte az előadó, hogy lenek. Ahol ezeket alkal-
tápanyagöt — jelen esetben évente 10—12 mi l l ió dollár mázzák, és kellő szakérte-
műtrágyát — kap a gabona, megy kárba azért, mert nem lemmel adagolták a táblák-
Számszerűen és gráf ikonos annyit vetnek, mint. ameny- nak a gyomirtót, ott szép 

nyi .kellene egy hektárba. A sikereket értek el. 
kísérletek igazolták azt is. Másik fontos növényünk, a 
ha két és fél mázsa szem kukorica termésátlagának 
kerül a földbe hektáronként, .növelése is fontos feladata 
kevésbé szaporodnak el a a gazdaságoknak. Ségít eb-
gombák, és ennélfogva jobb ben a tudomány is. Amin t 
a szem csíraképessége is. azt Harmati István tudomá-
Jobb termés, kevesebb vesz- nyos osztályvezető beszámo-
teség várható. Az is kiderült, lójában elhangzott, a termő-
hogy a termőföld is hasonló föld megfelelő öntözése és a 
az ember szervezetéhez, talajminőség egyenletes 

Ugyanis ha gyógyszerből szinten tartása nagymérték-
többet adagolnak az előírt- ben befolyásolja a termés-
nál, az nem javít, hanem hozamot. 
ront. Ugyanígy van ez a Nem egyforma a termőta-
műtrágyával is. Ha az aján- lajok minősége, és ez ősszel 
lott mennyiségnél (200—250 a betakarításnál is érezteti 
kg) többet kap a föld hektá- hatását. Széli Endre, a G K I 
ronként, nem emelkedik a tudományos munkatársa em-
termé6. Ez csak a kísérleti lítette, hogy többek között a 
parcellákra igaz, a gyakor- balástyai, az újszegedi és az 
lat valamivel többen hasz- öthalmi táblák megközelítő-
nál. Igaz, hogy a kísérletek en azonos eredményeket 
kétéves időtartamot vizsgál- hoztak. 

tak, de így is megállapítha- Délután dr. Kiss János, a 
tó, csak a rendszeresen, és paksi Duna menti Egyesülés 
időben adagolt műtrágya Tsz főmérnöke, a gazdasá-
fokozza a termésátlagot. gokban végzett búza és ku-

György Béláné, a G K I tu- korída fajtapróbák nagyüze-
dományos munkatársa a bú- m i eredményeiről és a bú-
za vegyszeres gyomirtásának za vetőmag szaporításokban 
néhány időszerű kérdésével szerzett tapasztalatokról tar-
foglalkozott. A gyom egy tott előadást, 
bizonyos idő után ellenálló- Ezt követően a tanácsko-
vá vál ik, meg se kottyan ne- zás résztvevői megtekintet-
ki a vegyszer. A gabonatáb- ték az ú j kl ímaházat, ame-
lák elgazosodása ellen a leg- lyet ma adtak át. 

az egészségünket védő tö 
megszervezetben nélkülözhe-
tetlen tevékenységüket A 
kongresszusig — és azon túl 
is — a határozatok szelle-
mében. 

Ch. A . 

Kísérletek a rugalmas munkaidővel 
Egyes magyar vá l la la tok— Min t a Munkaügyi Minisz- mivel például a gyerekes 

főként tervező — és kutató- tór iumban az MTI munka- anyák sok helyütt jobban 
intézetek külföldi példákhoz társának elmondták, a kol- összhangba tudták hozni a 
hasonlóan úgynevezett rugal- lektív szerződés kidolgozása- bölcsőde, óvoda nyitásának 
mas munkaidővel kísérletez- kor dönthetik el a vállalatok, idejével, és más dolgozók is 
nek, amelynek lényege, hogy hogy ilyen módszert kíván- úgy választhatták meg mun-
a dolgozók vagy azoknak nak-e alkalmazni. kaidejüket, hogy személyes 
egy csoportja — természete- Mivel eddig lényegében elintéznivalóikat munkaidőn 
sen a törvényes munkaidőt szórványos kísérletekről volt k ívü l végezhessék el. így a 
betartva — a szokásostól el- szó, a tapasztalatokból kö- kísérleti üzemekben nincs 
térő időbeosztásban, a fel- vetkeztetéseket levonni még késés, nincs munka idő alatti 
adatokhoz jobban alkalmaz- nem lehet Annyi minden- házon kívül i elfoglaltság, s 
kodva végzik munkájukat , esetre bizonyos, hogy ahol a erőteljesen csökken a túlóra 
így előfordulhat, hogy a dol- munka menetének megfele- is. 
gozó a szokásosnál előbb lően alkalmazzák a rugalmas Az eddigi kezdeményezé-
kezdi, s ugyanannyival előbb munkaidőt , ott jó eredmé- seket figyelembe véve a 
fejezi be a munkaidőt. Az nyéket hoz. Ezeken a helye- Munkaügyi Minisztérium és 
is lehetséges, hogy ha a j"" nvueodtahh kieevensií a z á 2 a z a t i minisztériumok 
munka megkívánja, tíz órát k e n nyugodtabb, k i e g y e n s u " most tüzetesebben vizsgálják 
dolgozik, máskor pedig csak lyözottabb lett a munka, ja- m a j d a rugalmas m u n k a i d ő 
hatot. vuit a munkahelyi légkör, előnyeit és há t ránya i t 


